
PROTOKÓŁ Nr 3/2011 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

w dniu 25 lutego 2011 roku. 

 
Posiedzenie trwało od godz.13

00
 do godz. 15

05 
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk 

 
Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Stanisław Gomoliński Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Piotr Dołubizno  Członek Komisji 

4. Sylwester Bobel  Członek Komisji 

5. Tadeusz Krasowski  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 
1.  Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 

3. Feliks Aleksander Wróblewski Przewodniczący Rady Gminy 

4. Wojciech Łukasz Jakubowski  Sekretarz Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Analiza projektów uchwał przygotowanych pod obrady IV sesji Rady Gminy Brańsk 

4. Sprawy różne. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1-2 Przewodnicząca Komisji powitała przybyłych członków komisji oraz osoby zaproszone. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Odczytała proponowany porządek posiedzenia 

i zwróciła się do członków  komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku 

wniosków poddała pod głosowanie jego zatwierdzenie. Komisja RGOBiT głosami 5 -za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła. 

 

Ad. 3 Analiza projektów uchwał pod obrady IV sesji Rady Gminy: 

 

Ad. 3a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Brańsk przedstawiła wraz z uzasadnieniem Katarzyna 

Kędzia Kierownik Ref.RŚ.   

Uzasadnienie -  przyjęty przez Radę Ministrów „ Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata   

2009-2032” nałożył szereg obowiązków na organy administracji publicznej w tym również    na 

gminy. Gospodarka odpadami niebezpiecznymi zawierającymi azbest i jego utylizacja, jest 

ważnym elementem całego systemu gospodarki odpadami, a także integralną częścią planów 

gmin, powiatów i województw. 

Dla realizacji tego celu został opracowany „ Program usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Brańsk ”. Dokument ten w sposób przejrzysty ujmuje 

zagadnienia ściśle związane z realizacją nałożonych na gminy obowiązków. Wskazuje między 



innymi cele i zadania, ramy prawne w tym zakresie oraz ujmuje tezy wynikające         z 

programu krajowego w odniesieniu do zagadnień gospodarowania azbestem na terenie naszej 

gminy. Wskazuje ponadto aktualny stan w zakresie wyrobów zawierających azbest, określa 

harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, niezbędne do jego realizacji z 

jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na jego utylizację. 

Biorąc powyższe pod uwagę oraz konieczność wdrożenia programu do realizacji zasadne 

jest podjęcie niniejszej Uchwały. 

- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Ad. 3b) projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie na terenie gminy Brańsk usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych przedstawiła wraz z uzasadnieniem Katarzyna Kędzia 

Kierownik Ref.RŚ.   

   Uzasadnienie -  Zarządzeniem Nr 114/08 z 31 października 2008 r. Wójt Gminy Brańsk 

określił wymagania, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na świadczenia na terenie gminy Brańsk usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

Od 1 sierpnia 2009 r. zostały dokonane zmiany przepisów kompetencyjnych i zgodnie z nimi tj. 

z art. 7 ust. 3a ustawy z dnia 13 września 1996 r.o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

Rada Gminy określa w drodze uchwały, wymagania jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na w/w usługi. Biorąc powyższe pod uwagę zasadne jest 

podjęcie niniejszej Uchwały. 

- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Ad. 3c) projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżniania zbiorników przedstawiła wraz z uzasadnieniem Katarzyna Kędzia Kierownik 

Ref.RŚ.   

   Uzasadnienie - Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, rada gminy 

zobowiązana jest do uchwalania górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych.  

   W przypadku, gdy właściciel nieruchomości nie udokumentuje korzystania z usług, o których 

mowa wyżej, przez okazanie takiej umowy i dowodów płacenia za takie usługi, Gmina 

zobowiązana jest zorganizować odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych z terenu nieruchomości. 

   Niezbędne jest w tym celu ustalenie górnej stawki opłat na takim poziomie, aby w przypadku 

zastosowania ich, wobec właścicieli nieruchomości, którzy nie zawarli umów na odbiór 

nieczystości stałych lub płynnych, lub z zawartych umów nie wywiązują się, były opłatami 

skutecznie przymuszającymi do wywiązania się z tego obowiązku. 

   Górne stawki są stawkami maksymalnymi, których przedsiębiorca świadczący usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości lub w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych nie może 

przekroczyć. 

   Na wysokość górnych stawek opłaty za unieszkodliwianie odpadów komunalnych składają się 

koszty zbiórki odpadów i ich transport na składowisko, koszty składowania odpadów na 

składowisku, opłaty za korzystanie ze środowiska, podatek VAT, zakup pojemników oraz koszty 



związane z segregacją odpadów. Zmiana wysokości opłaty za korzystanie ze środowiska, opłaty 

za składowanie odpadów i podatku VAT powodują wzrost kosztów unieszkodliwiania odpadów, 

a tym samym wymagane jest podniesienie górnej granicy stawki. Od 1 stycznia 2011 r. zgodnie 

z obwieszczeniem Ministra Środowiska z dnia 4 października 2010 r. w sprawie wysokości 

stawek opłat za korzystanie ze środowiska na 20011 rok (M.P.10.74.945) opłata za korzystanie 

ze środowiska w związku z umieszczeniem na składowisku odpadów komunalnych wynosi 

107,85 zł za tonę i wzrosła w stosunku do 2008 r. o 32,85 zł. Zwiększeniu o 1% uległ również 

podatek VAT. 

Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Ad.3d) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk przedstawił wraz 

z uzasadnieniem Piotr Paprocki Kierownik Ref.BP.   

Uzasadnienie Podstawą do podjęcia uchwały jest art. 18, ust. 2, pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm), oraz art. 9, ust. 1 i art. 27 

ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. Nr 80, 

poz. 717 ze zm) Potrzeba dokonania zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk uchwalonego uchwałą Nr XXIX/150/98 Rady Gminy w Brańsku z 

dnia 18 czerwca 1998 r., zmienionego uchwałami Rady Gminy Brańsk Nr XIII/96/08 z dnia 12 

sierpnia 2008 r. oraz Nr XXI/175/09 z dnia 30 września 2009 r., wynika z konieczności 

aktualizacji części tekstowej studium oraz rysunku, w tym urealnienia zapisów dotyczących 

lokalizacji różnego rodzaju inwestycji w poszczególnych częściach gminy, które można by 

wprowadzać do miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy, w wyniku 

zgłoszonych wniosków przez właścicieli nieruchomości, jak też przez gminę oraz dostosowania do 

obowiązujących przepisów z zakresu łączności i komunikacji. Zmiana studium ma doprowadzić do 

sytuacji, w której miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie będzie naruszał ustaleń 

studium. Wymóg ten wynika z art. 20, ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. Nr 80, poz. 717, z późn. zm). 

Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Ad.3e) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk przedstawił wraz z uzasadnieniem Piotr 

Paprocki Kierownik Ref.BP.   

Uzasadnienie Podstawą do podjęcia uchwały jest art. 18, ust. 2, pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm) oraz art. 14, ust. 1 i art. 27 

ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. Nr 80, 

poz. 717 ze zm)  Potrzeba dokonania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Brańsk uchwalonego uchwałą Nr XXIX/150/98 Rady Gminy w Brańsku z dnia 18 czerwca 

1998 r., zmienionego uchwałami Rady Gminy Brańsk Nr XIII/96/08 z dnia 12 sierpnia 2008 r. 

oraz Nr XXI/175/09 z dnia 30 września 2009 r., wynika ze zgłoszonych wniosków przez 

właścicieli nieruchomości, jak też przez gminę oraz dostosowania planu do obowiązujących 

przepisów z zakresu łączności i komunikacji, jako ustalenia nie naruszające studium. Wymóg ten 

wynika z art. 20, ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. Nr 80, poz. 

717, z późn. zm). 

Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione. 



- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Ad.3f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

Brańsk środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2012 przedstawił wraz z 

uzasadnieniem Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy. 

Uzasadnienie W dniu 1 kwietnia 2009 r. weszła w życie ustawa o funduszu sołeckim (Dz.U. Nr 

52, poz. 420).  Zgodnie z art. 1 ust.1 ustawy Rada podejmuje uchwałę, w której wyraża zgodę 

albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku budżetowym. Podjęcie 

przez Radę uchwały o wyrażeniu zgody albo nie wyrażeniu zgody na utworzenie funduszu 

sołeckiego musi nastąpić do 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy.  

   Fundusz sołecki to pieniądze w budżecie gminy zagwarantowane dla sołectwa na realizację 

przedsięwzięć, które są zadaniami własnymi gminy, służą poprawie warunków życia 

mieszkańców i są zgodne ze strategią rozwoju gminy. Ponadto środki funduszu mogą być 

przeznaczone na pokrycie wydatków na działania zmierzające do usunięcia skutków klęski 

żywiołowej.  

   Wartość środków przeznaczonych na dane sołectwo zależy od liczby mieszkańców oraz 

wskaźnika dochodów bieżących gminy. Informację o wysokości środków przypadających na 

poszczególne sołectwo wójt przekazuje sołtysom najpóźniej do 31 lipca roku poprzedzającego 

rok budżetowy. 

   Warunkiem przyznania w danym roku budżetowym środków z funduszu jest złożenie do 

Wójta Gminy przez sołectwo wniosku. Wniosek danego sołectwa uchwala zebranie wiejskie z 

inicjatywy sołtysa, rady sołeckiej lub co najmniej 15 pełnoletnich mieszkańców sołectwa. 

Uchwalony wniosek sołtys przekazuje Wójtowi w terminie do dnia 30 września 2011 r. celem 

uwzględnienia go w projekcie budżetu gminy na 2012 rok.  

Sołectwo, które otrzymało na podstawie wniosku środki od gminy będzie musiało je wydać do 

końca roku budżetowego, w przeciwnym razie środki wrócą do budżetu gminy. 

   Oczekuje się, że fundusz sołecki stanie się bodźcem w  rozwoju terenów wiejskich, oraz 

pobudzi aktywność społeczną i inicjatywy lokalne,  dlatego przyjęcie przedłożonego projektu 

uchwały wydaje się być w pełni zasadne.  

 Komisja po wysłuchaniu uzasadnienia do projektu uchwały podjęła dyskusję, aby w budżecie 

gminy na 2012 rok nie wyodrębniać środków funduszu sołeckiego,  ze względu na negatywne 

opinie w terenie, dotyczące tworzenia funduszu sołeckiego. Podczas zebrań wiejskich w gminie, 

mieszkańcy i sołtysi nie wykazywali zainteresowania tworzeniem funduszu sołeckiego, gdyż w 

niektórych miejscowościach ze względu na małą liczbę mieszkańców byłyby to znikome środki, 

a ich wielkość nie podlega kumulacji na lata następne. Sołtysi wyrażali również opinię, że 

podział niewielkich środków funduszu sołeckiego przez zebranie wiejskie, może wywołać 

dodatkowe konflikty między mieszkańcami jak to było w poprzednich latach.  Dotychczas 

zadania należące do zadań własnych gminy były planowane wspólnie z mieszkańcami i w formie 

wniosków przedkładane przez sołtysów wójtowi gminy w celu ujęcia w projekcie budżetu na 

dany rok i taka współpraca przynosiła efekty. 

Komisja również opowiedziała się za bardziej gospodarnym wykorzystaniem środków 

budżetowych gdy nie są one podzielone na poszczególne sołectwa. Biorąc pod uwagę opinię 

mieszkańców i własną Komisja zaproponowała przygotować na najbliższą sesję rady gminy 

projekt uchwały sprawie niewyodrębniania funduszu sołeckiego w budżecie gminy Brańsk na 

2012 rok. 

- Komisja RGOBiT głosami 0 –za, przeciwnych -5, wstrzymujących -0 jednogłośnie 

zaopiniowała projekt uchwały negatywnie. 

 

Ad.3g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami 



pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2011. przedstawił wraz z uzasadnieniem Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy. 

Uzasadnienie - zgodnie z art. 5a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (t.j. z 2010r. Dz. U. Nr 234, poz. 1536, z późn. zm.) organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego uchwala roczny program współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego, określonymi w niniejszej ustawie. Program ten określa zasady, zakres i formy 

współpracy z podmiotami, o których mowa wyżej. Został on opracowany na podstawie 

możliwości realizacji oraz finansowania przez Gminę Brańsk zadań publicznych. Program był 

konsultowany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art.3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie zgodnie z uchwałą Nr III/13/10 

Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2010 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Organizacje pozarządowe oraz podmioty 

wymienione w § 1 uchwały nie wniosły uwag do projektu programu. 

Niniejszy Program jest deklaracją współpracy Gminy Brańsk z organizacjami pozarządowymi. 

- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Ad.3h) projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych przedstawiła wraz z uzasadnieniem Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy. 

   Uzasadnienie W związku ze zmianą art. 5 ust. 1, pkt.2, lit. d  Ustawy z dnia 12 stycznia 1991 

roku o podatkach i opłatach lokalnych zmieniono zapis o zakwalifikowaniu w podatku od 

nieruchomości budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie 

udzielania świadczeń zdrowotnych, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń. W 

związku z tym należy również wprowadzić zmiany do wzorów formularzy i deklaracji 

podatkowych. 

- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Ad.3i) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brańsk na rok 2011 przedstawiła 

wraz z objaśnieniami Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy. 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

Do załącznika Nr 1  

W dz. 750 - Administracja publiczna, rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego §2707 zwiększono środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin 

finansowanych ze środków unijnych z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania pn.: 

„ Opracowanie i wydanie książki pt. „ Dzieje Gminy Brańsk i okolic” o kwotę 19.918 zł. 

W dz. 758 – Różne rozliczenia, rozdz. 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej 

dla jednostek samorządu terytorialnego, § 2920 na podstawie pisma Ministra Finansów z dnia 

11 lutego 2011 r. zmniejszono część oświatową subwencji ogólnej o kwotę 68.992 zł 

W dz. 852 -  Pomoc społeczna, rozdz. 85295- Pozostała działalność § 2030 na 

podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zmniejszono  dotację celową na realizację 

własnych zadań bieżących o kwotę 1.800 zł na dofinansowanie realizacji programu „ Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” . 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002 – 

Gospodarka odpadami, § 2700 zwiększono środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin z 

przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania pn „ Usuwanie wyrobów zawierających 



azbest z terenu Gminy Brańsk w roku 2011” o kwotę 150.000 zł 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdz. 92195 – Pozostała 

działalność § 2707 zwiększono środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin 

finansowanych o kwotę 43.438 zł ze środków unijnych na realizację zadań pn.:  

- „Rozwój infrastruktury sportowej - budowa siłowni zewnętrznej w obrębie kompleksu 

sportowo- wypoczynkowego przy Gminnym Ośrodku Upowszechniania Kultury w 

Kalnicy”,  

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Szmurłach”,  

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Świrydach” ,  

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Chojewie”,  

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Popławach”,  

oraz urządzenie placu zabaw przy zbiorniku wodnym Otapy, w § 6297 zmniejszono środki na 

dofinansowanie własnych inwestycji gmin w związku z wycofaniem z realizacji zadania pn 

„Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” o kwotę 43.441 zł. 

 

Do załącznika Nr 2  

W dz. 750 – Administracja publiczna rozdz.75075 – Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego §4307 i §4309 zwiększono wydatki na realizację zadania pn.: „Opracowanie i 

wydanie książki pt. „Dzieje Gminy Brańsk i okolic” odpowiednio o kwotę 19.918 zł i 15.082 zł.  

W dz. 801- Oświata i wychowanie rozdz. 80101- Szkoły podstawowe §4010 w 

związku ze zmniejszeniem części oświatowej subwencji ogólnej na podstawie pisma Ministra 

Finansów Nr ST3/4820/2/2011 z dnia 11 lutego 2011 r. zmniejszono wydatki na wynagrodzenia 

w szkołach podstawowych o kwotę 40.000 zł, w §4210 zwiększono wydatki na zakup rolet do 

sal lekcyjnych w Szkole Podstawowej w Domanowie zgodnie z zaleceniami Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Bielsku Podlaskim, oraz w §4300 zwiększono wydatki 

na usunięcie awarii CO w Szkole Podstawowej w Koszewie o kwotę 2.000 zł. W rozdz. 80104 - 

Przedszkola § 2310 zwiększono wydatki na pokrycie kosztów związanych z uczęszczaniem 

dzieci z terenu Gminy Brańsk do przedszkola w Bielsku Podlaskim o kwotę 6.000 zł. – dotacja 

dla Gminy Bielsk Podlaski. W rozdz. 80110- Gimnazja §4010 w związku ze zmniejszeniem 

części oświatowej subwencji ogólnej na podstawie pisma Ministra Finansów Nr 

ST3/4820/2/2011 z dnia 11 lutego 2011 r. zmniejszono wydatki na wynagrodzenia w gimnazjach 

o kwotę 28.992 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 3110 Na 

podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zmniejszono wydatki na realizację 

programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” o kwotę 1.800 zł. 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002 – 

Gospodarka odpadami § 4300 zwiększono wydatki na  realizację zadania pn „ Usuwanie 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Brańsk w roku 2011” finansowanego ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o kwotę 150.000 zł 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdz. 92109- Domy i 

ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2480, § 2487 i § 2489 zwiększono dotację podmiotową dla 

Gminnego Ośrodka Kultury  w Kalnicy odpowiednio o kwotę 30.870 zł na opracowanie 

dokumentacji na remont świetlic wiejskich w miejscowościach: 

- Brzeźnica, 

- Puchały Nowe, 

- Puchały Stare, 

- Oleksin, 

- Kalnica, 

o kwotę  20.209 zł i 15.302 zł, z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Rozwój 

infrastruktury sportowej - budowa siłowni zewnętrznej w obrębie kompleksu sportowo- 



wypoczynkowego przy Gminnym Ośrodku Upowszechniania Kultury w Kalnicy”.  

- W rozdz. 92195 – Pozostała działalność §4217 i §4219 zwiększono wydatki na 

realizację zadań: 

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Szmurłach”,  

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Świrydach” ,  

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Chojewie”,  

- „Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Popławach”,  

odpowiednio o kwotę 15.456 zł i 11.703 zł oraz w §4307 i w §4309 zwiększono wydatki na 

urządzenie placu zabaw odpowiednio o kwotę 7.773 zł i 5.774 zł, w §6057 i w §6059 

zmniejszono wydatki w związku z wycofaniem z realizacji zadania pn „Wdrażanie lokalnych 

strategii rozwoju” odpowiednio o kwotę 43.441 zł. i  91.131 zł. 

 

- Komisja RGOBiT nie wniosła uwag do treści projektu uchwały i głosami 5 –za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 

Na posiedzenie Komisji przybył Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski 

 

Ad. 4 W sprawach różnych głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że przed chwilą wrócił 

z Warszawy, wczoraj przysłuchiwał się na spotkaniu w Sejmie, dyskusji na temat oświaty. Z 

rozmów wynika, że Rząd zastanawia się, co dalej robić z oświatą, bo wydatki są coraz większe. 

Czasy są trudne Rząd nie jest w stanie pokryć wszystkich wydatków i zastanawia się jak 

„zabrać” pieniądze gminom. Zastanawia się również nad likwidacją szkół 100 osobowych. Nie 

mają pojęcia w Warszawie, że na terenach wiejskich są jeszcze szkoły od 20-50 osób. W tym 

roku w gminie Brańsk nie przewiduje się likwidacji szkół, ale radni w komisji, na sesji muszą 

przeanalizować wydatki na oświatę i wspólnymi siłami coś zrobić. Będziemy też obserwować 

politykę Rządu w tej sprawie”. Czasy idą trudne, dlatego każdą złotówkę gmina musi wydawać 

oszczędnie”. 

 

Ad.5  Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 

 

Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji Pani Grażyna 

Płonowska zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                   Grażyna Płonowska   


